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Jaarverslag 2024 
 
5-3-2025 
 
 
Voorwoord van de voorzitter 
 
Beste leden, 
Het was een bijzonder bijenjaar, zelfs voor de oudgedienden onder ons. Het voorjaar was veel te 
nat en koud. Aan de oogst van voorjaarshoning was voor velen niet te denken. Sommigen 
moesten zelfs hun volken bijvoeren omdat ze honger hadden. Er was opvallend veel ziekte, zelfs 
in onze eigen lesvolken. Maar de zomer pakte gelukkig veel beter uit. Vele volken konden zich 
goed herstellen en de zomeroogst was beter. Eigenlijk is ieder jaar bijzonder, en dat maakt onze 
imkerhobby ook zo boeiend! 
 
In het afgelopen jaar hebben we hard gewerkt aan ons nieuwe verenigingsgebouw in de Tuinen 
van Boskoop. De renovatie van de loods en het afdak zijn nagenoeg afgerond. De loods glimt je 
tegemoet in een prachtige groene kleur. De laatste werkzaamheden hopen we in het begin van 
2025 af te ronden. Dit was alleen mogelijk door de hulp van vele vrijwilligers. Heel veel dank 
hiervoor! In het voorjaar van 2025 komt een officiële opening, dan kunnen jullie allen het 
resultaat met eigen ogen bewonderen.  
 
De komst van de Aziatische hoornaar is een minder opbeurend verhaal. Deze invasieve exoot is 
gekomen om te blijven. We moeten leren hiermee om te gaan. Hieraan hebben we in het 
afgelopen jaar de nodige aandacht besteed. Maar natuurlijk hebben we vooral vele gezellige 
ontmoetingen gehad en activiteiten georganiseerd om steeds weer nieuwe dingen te leren over 
ons prachtige imkerhobby.   
 
Graag bedank ik alle leden voor hun betrokkenheid bij onze vereniging en natuurlijk de onmisbare 
vrijwilligers die geholpen hebben onze activiteiten te organiseren!  
 
Namens het bestuur: Rolf Kunneke  
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Ledenbestand  
    

 1/1/2023 1/1/2024 1/2025 
Leden 129 124 128 
Gastleden 7 8 9 
Donateurs 3 3 3 
Basiscursisten 10 geslaagd 13 geslaagd 14 gestart 

 
Samengevat: 
Vergeleken met 1-1-2024 heeft de vereniging 4 leden meer en 1 gastlid méér, totaal 151. 
 
 
Bestuur 
Rolf Kunneke (voorzitter) vanaf 2019 
Annet Künneke (secretaris) vanaf 2016 
Martin van Vliet (penningmeester) vanaf 2013 
Willy Bos (bestuurslid) vanaf 2017 
Maarten van den Dobbelsteen (bestuurslid) vanaf 2017  
André Dokman (bestuurslid) vanaf 2019 
Henny Smeding (bestuurslid) vanaf 2022 
 
De zittingsperiode van bestuursleden is drie jaar. Dit jaar is de reguliere zittingsperiode van Andre 
Dokman, Henny Smeding, Martin van Vliet, Annet & Rolf Künneke afgelopen. Allen stellen zich 
beschikbaar voor herverkiezing.  
 
Groep Zuid-Holland 
Deze groep bestaat uit de 11 imkersverenigingen van Zuid-Holland. Twee keer per jaar komen de 
voorzitters, secretarissen en ledenraadsleden van deze provincie bijeen om te bespreken wat 
binnen de verenigingen leeft. Ook worden de mogelijkheden tot samenwerking besproken, net 
zoals de agenda en de uitkomsten van de ledenraadsvergaderingen van de NBV. Rolf Kunneke is 
voorzitter, Gert-Willem van Mourik (Imkersvereniging Delft) secretaris en André Frugte 
penningmeester. 
 
NBV-ledenraad 
Vanuit onze vereniging zijn Andre Dokman en Henny Smeding lid van de NBV-ledenraad. De 
ledenraad geeft advies aan het bestuur van de NBV en vormt een belangrijke schakel met de 
aangesloten verenigingen en hun leden. De ledenraad bestaat uit ongeveer 40 afgevaardigden, 
waarvan vijf vanuit de Groep Zuid-Holland zijn aangewezen. Wij zijn blij dat Andre en Henny deze 
belangrijke taak op zich hebben genomen.  
 
Vergaderingen 2024: 
IGH bestuur:       9 keer 
ALV 2024:       1 keer 
NBV-ledenraad      3 keer 
Groepsvergadering Zuid-Holland    3 keer 
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Samenwerking met het Yuverta College  
Onze vereniging heeft al ruim zeven jaar nauwe banden met de ‘groene’ vmbo school Yuverta 
College te Boskoop. Onze vereniging mag gebruik maken van de locatie de natuurtuin de Veenmol 
(klaslokalen en bijenhal). Als tegenprestatie geven leden van onze vereniging de kinderen van de 
eerste groepen een bijenles in de bijenhal als onderdeel van een carrousel. Dit wordt samen met 
de leerkracht natuureducatie uitgevoerd. In het kalenderjaar 2024 zijn op zes ochtenden lessen 
gegeven door Annet Kunneke, Harry de Roode, Carl Weemhof en Jan Visser. 
 
Basiscursus imkeren 
Annet Kunneke is sinds 2020 onze leraar imkeren. De basiscursus 2024 is op 9 januari gestart met 
14 cursisten. Ten opzichte van het gangbare NBV-programma wordt meer aandacht besteed aan 
onderwerpen als bijengezondheid, bijenproducten, biodiversiteit en hygiëne. Wij bieden ca. 11 
theorielessen en 18 praktijklessen aan. Dit is een zeer degelijk en uitgebreid lespakket dat recht 
doet aan de ambities van onze vereniging. In dit jaar hebben alle 14 cursisten hun diploma in 
ontvangst mogen nemen. Zij hebben allen uitstekende resultaten behaald op hun eindexamen. Uit 
de evaluatie blijkt dat de cursisten zeer tevreden zijn met de aangeboden lesstof, de leraar en de 
praktijkbegeleiders. 
Vanaf 2025 is André Frugte als leraar imkeren naast Annet bij onze basiscursus betrokken. 
 
Bestuivingscommissie 
De bestuivingscommissie bestaat uit Martin van Vliet, Colla van As, Maap Groendijk en Rob 
Vrijlandt. Er zijn 11 imkers die volken voor de bestuiving beschikbaar stellen. Zij hebben dit jaar 
117 volken kunnen wegzetten bij 37 kwekers/tuinders. De meeste volken worden bij ilex-kwekers 
geplaatst.  
 
Website 
De nieuwste informatie van onze vereniging, samen met informatieve en leerzame teksten, staan 
op de website. Teksten ten aanzien van honingbijen, wilde bijen, maar ook ervaringen van imkers 
waar je iets van kan leren. Leden kunnen zich abonneren op de site. Als er een nieuw bericht 
geplaatst wordt, komt er automatisch een mail richting de aangemelde mailbox. Zo blijft men altijd 
op de hoogte. Het adres van de website is: www.imkersvereniginggroenehart.nl. Via de website 
worden ook honing en bijenvolken te koop aangeboden. De website wordt onderhouden door ons 
lid Frank Snijdewint. Martin van Vliet houdt gedurende het jaar de agenda op de website bij. 
 
Facebook en Instagram 
Annet Kunneke onderhoudt de Facebookpagina en Instagram, beiden onder de naam 
‘Imkersvereniginggroenehart’. Op de Facebookpagina wordt actueel nieuws op bijengebied 
geplaatst, evenals foto’s van activiteiten en nieuwtjes van onze vereniging van gedurende het jaar.  
Op de Instagrampagina van de vereniging staan vooral leerzame foto’s met uitleg en foto’s van 
onze verenigingsactiviteiten. 
 
Er is sinds enkele jaren nog een andere interessante instagrampagina die Annet onderhoudt 
namens het bijengezondheidsteam van Zuid-Holland. Hier wordt aandacht besteed aan de 
gezondheidsproblemen van onze honingbij. De pagina is te vinden onder de naam: 
bijengezondheid_nederland. 
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WhatsApp-groep IGH 
Deze verenigings-appgroep is in 2023 opgezet en blijkt goed aan de verwachtingen te voldoen. 
Deze app is bedoeld voor allerlei informatie die van belang is voor onze bijenhobby. Wij kunnen 
van elkaar leren en met elkaar kennis uitwisselen. Privédoeleinden of reclame horen er niet thuis. 
Thans nemen maar liefst 71 leden deel aan deze groep. Als er meer geïnteresseerden zijn die deel 
willen nemen, dan kunnen zij zich hiervoor aanmelden bij de secretaris van onze vereniging.  
 
Activiteiten 2024  
• Op 17 februari 2024 heeft de Groep Zuid-Holland een studiedag over bijengezondheid in 
Boskoop georganiseerd. IGH heeft dit met de inzet van veel vrijwilligers mogelijk gemaakt.  De 
hoofdspreker was de bekende Duitse bijenexpert Friedrich Pohl.  Er was veel belangstelling.  Een 
verslag van deze dag is in het blad ‘Bijenhouden’ gepubliceerd. 
• Tijdens de open dag van de Tuinen van Boskoop op 23 maart, konden de leden een kijkje 
nemen in ons nieuwe onderkomen.  De renovatie van de loods van Van Nes was net begonnen. Bij 
deze gelegenheid hebben we ook een verkoop van imkermateriaal georganiseerd. 
• Op 18 april heeft Leo van der Heijden (Imkersvereniging Dordrecht en lid van de taskforce 
Aziatische hoornaar) onze leden voorgelicht over de komst van de Aziatische hoornaar en wat dit 
voor ons imkers betekent. 
• De zomerwandeling (21 juni) bracht ons wederom in het prachtige natuurgebied rond onze 
leslocatie aan het Zwarte Pad in Boskoop.  Willy Bos had een puzzeltocht uitgezet met interessante 
weetjes.  
• Ook dit jaar hebben we weer een gezamenlijke inkoop van wintervoer georganiseerd. Vele 
leden maken hiervan dankbaar gebruik. We hebben ruim 390 cans suiker voor een goede prijs 
kunnen inkopen. Dank aan ons erelid Maap Groenendijk dat we dit op zijn erf konden laten 
bezorgen en hij dit zo goed begeleid heeft.  Dank aan Annet Künneke die dit alles zo zorgvuldig 
heeft voorbereid. (3 en 4 juli) 
• In het kader van de landelijke open imkerijdagen hebben wij op 14 juli onze leslocatie 
opengesteld voor het publiek en natuurlijk ook voor onze leden. Annet Künneke heeft een 
puzzeltocht voor kinderen en volwassen uitgezet op het terrein van de leslocatie. Hiervoor was 
veel animo. IVN Natuureducatie en onze eigen vereniging Imkersvereniging Groene Hart waren op 
deze dag beiden met een stand aanwezig. 
• Op 24 augustus hebben Jan Visser, Harry de Roode en Willy Bos onze vereniging met een 
stand gerepresenteerd op de jubileumfair van Groei & Bloei. Ze hadden veel aanloop, niet alleen 
voor de verkoop van honing.   Willy Bos heeft een interessante lezing gegeven over biodiversiteit 
en de betekenis van de honingbij. 
• Op 21 september hadden we onze jaarlijkse barbecue in de prachtige tuin van Willy en Alex 
Bos in Boskoop. We hebben genoten van het heerlijke weer, de gezelligheid en het zeer smakelijke 
eten. Dank aan familie Bos en Maarten van den Dobbelsteen die het voortouw hebben genomen 
bij de organisatie.  
• Op 25 september heeft Sebastian Claus (lid van de taskforce Aziatische hoornaar) voor onze 
contactpersonen Aziatische hoornaar en geïnteresseerde leden uitgelegd op welke manieren we 
de secundaire nesten van deze invasieve exoot kunnen opsporen.  
• Op 19 oktober heeft de Groep Zuid-Holland in Rijswijk een studiemiddag georganiseerd 
over wet- en regelgeving waar imkers mee te maken hebben. Onze bijenteeltleraar André Frugte 
was de hoofdspreker. Een verslag hiervan is te vinden in het blad Bijenhouden. 
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• De feestelijke diploma-uitreiking van onze basiscursus imkeren (15 oktober) was ook dit 
jaar weer een fijne afsluiting van het cursusjaar.  
 
Activiteitencommissie 
De activiteitencommissie heeft een belangrijke bijdrage geleverd aan het welslagen van de 
genoemde evenementen. Veel dank hiervoor. Maarten van den Dobbelsteen en Frank Kreuning 
worden bijgestaan door een groep vrijwilligers. Er is nog steeds plaats voor een aantal extra 
commissieleden en/of vrijwilligers onder het motto “veel handen maken licht werk”.  
 
Biodiversiteit 
Onze vereniging is zeer betrokken bij de bevordering van het leefklimaat van honingbijen en wilde 
bijen. We dragen dit uit in onze basiscursus imkeren en diverse bijeenkomsten zoals imkercafés en 
wandelingen. We hopen dit in ons nieuwe onderkomen ‘de Tuinen van Boskoop’ nog te versterken.  
Wij zijn lid van ‘Groene Cirkel Bijenlandschap’ (https://www.groenecirkels.nl/bijenlandschap).  Dit 
is een samenwerkingsverband in de grotere regio Leiden ter bevordering van een bloemrijk 
netwerk van groenstroken, tuinen, terreinen, weilanden en akkerranden voor bestuivers. We zijn 
blij dat ons lid Jan Visser namens onze vereniging betrokken is bij dit initiatief.  
 
Nieuwe huisvesting: Tuinen van Boskoop 
In het gebied tussen de Valkenburgerlaan, de Tuinstraat en het Reijerskoop in Boskoop Oost wordt 
een nieuw park ontwikkeld: de Tuinen van Boskoop. Het park wordt officieel in juni 2025 geopend. 
Dit gebied wordt ingericht en onderhouden door de Sortimentstuin Harry van der Laar. Andere 
gebruikers naast onze imkersvereniging zijn de Stichting Boomkwekerijmuseum, VVV, Stichting 
Rondvaarten, de horecaonderneming ‘Leuke Mensen Leuke Dingen’, en Boskoop Creatief. Onze 
vereniging heeft zich in de historische loods van de kweker Jan-Piet van Nes kunnen huisvesten, 
gelegen op een schiereiland midden in het park. Het is een prachtig nieuw thuis voor ons met een 
oppervlakte van ca. 60m2 binnen en onder het afdak een overdekte buitenruimte. 
 
Dit jaar zijn we (eindelijk) begonnen met de verbouwing en renovatie van de loods onder de 
vakkundige leiding van ons lid John Stolwijk en een groep zeer betrokken vrijwilligers. In het 
gebouw was asbest verwerkt. Een hierin gespecialiseerd bedrijf heeft de oude koelcel, de beplating 
van het afdak en de asbesthoudende stopverf verwijderd. Vervolgens zijn nieuwe kozijnen met 
dubbelglas geplaatst, de buitenkant in oude staat hersteld en grondig in de verf gezet. Het afdak 
is opnieuw opgebouwd. Er zijn twee bergruimtes gerealiseerd; een grote voor de Sortimentstuin 
en een kleine voor onze vereniging. In de binnenkant van de loods is een entree gemaakt en een 
toiletruimte. De buitenmuren zijn geïsoleerd en beplaat. Ook zijn elektra en water aangelegd. In 
de grote ruimte maken we een keukenhoek. De toevoer van de nutsvoorzieningen (water, riool, 
en elektra) door het park naar ons gebouw was nogal een ingewikkelde operatie, maar is 
uiteindelijk tot onze tevredenheid gelukt. De laatste afsluitende werkzaamheden vinden naar 
verwachting begin 2025 plaats, waaronder de definitieve aansluiting op het riool, de afwerking van 
de binnenkant van de loods, het plaatsen van een hekwerk, en de realisatie van een bijenstand.  
 
De formeel-juridische randvoorwaarden zijn in 2024 verder uitgewerkt en nagenoeg afgerond. 
Vanwege fiscaal-juridische redenen zullen we niet, zoals eerst verwacht, een 
erfpachtovereenkomst sluiten. In plaats daarvan krijgt onze vereniging een langdurig 
gebruiksrecht voor de loods. De gebruikersovereenkomst tussen IGH en de Stichting 
Maatschappelijk Vastgoed Greenport Boskoop wordt begin 2025 getekend. De gezamenlijke 
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gebruikers van het park werken samen op basis van een wederzijdse samenwerkings-
overeenkomst die begin 2025 zal worden beklonken.  
 
Zoals reeds eerder vermeld, betaalt IGH een jaarlijkse vergoeding voor onderhoud en exploitatie 
van het park ter hoogte van € 1.000,-. Dit bedrag zal voor de eerste 10 jaar vastgelegd worden met 
een inflatiecorrectie. Om dit voor onze vereniging financieel haalbaar te maken hebben wij met de 
Sortimentstuin Harry van de Laar afgesproken dat hun vrijwilligers tegen een vergoeding van 
jaarlijks € 1.500,- van onze loods gebruik mogen maken als schaftruimte. Ook kunnen zij 
gereedschappen stallen in de grote bergruimte onder het afdak. De Sortimentstuin zal tevens de 
tuin rond onze loods onderhouden. Vrijwilligers van onze vereniging zullen meehelpen bij het 
algemene onderhoud van het park.  Ook bevestigen wij dat het bestuur de jaarlijks wederkerende 
kosten en de eenmalige investeringen voor ons nieuwe onderkomen in kaart heeft gebracht. We 
zijn tot de conclusie gekomen dat dit voor onze vereniging onder deze voorwaarden ten minste 
voor de eerste periode van 10 jaar op een verantwoorde manier financieel haalbaar is. Hiermee 
heeft ook een eerdere ALV ingestemd. Wel verdient het aanbeveling dat de vereniging zich inspant 
om nieuwe bronnen van inkomsten te genereren.  
 
In het afgelopen jaar waren de planning van werkzaamheden en de financiële bewaking van de 
uitgaven in overeenstemming met het beschikbare budget belangrijke aandachtspunten. Het 
bestuur heeft dit consistent bijgehouden en hier regelmatig aandacht aan besteed. Alle uitgaven 
zijn door het bestuur besproken en geaccordeerd. Het uitgangspunt is (en blijft) dat de verbouwing 
gerealiseerd moet worden met de middelen die door de vereniging beschikbaar zijn gesteld en de 
aan ons toebedeelde LEADER subsidie. Mede door de grote inzet van vrijwilligers, een prijsbewuste 
inkoop, en hergebruik van materialen hebben we met dit budget een prachtig resultaat kunnen 
realiseren. Natuurlijk blijven er altijd wensen voor de toekomst, maar hier kunnen we in de 
komende jaren gezamenlijk aan werken. We hopen begin 2025 ons nieuwe onderkomen te 
openen.  
 
Meldingen van bijenzwermen 
Zwermen kunnen gemeld worden via onze website. Hier staat een telefoonnummer van de 
Whatsapp groep (zwermapp) waar men een foto van de zwerm, samen met het adres naar toe 
sturen kan. Imkers binnen deze groep kunnen hierop reageren. Deze zwermapp wordt 
gemodereerd door Henny Smeding. Leden die mee willen helpen met het scheppen van zwermen 
kunnen zich bij hem of bij Annet, onze secretaris opgeven. 
 
Er zijn dit jaar weer heel wat zwermen geschept. Een veelvoud van alle meldingen waren van 
wespen, wilde bijen en hommels die zowel in de grond in tuinen, als ook in spouwmuren, 
vogelkastjes, etc. huisden.  We hebben in dergelijke gevallen advies kunnen geven hoe hiermee 
om te gaan vanuit het oogpunt van biodiversiteit. We merken dat mensen steeds meer begaan zijn 
met de bijen. 


